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Úvodní slovo 
o Junáku

„Všechno to začalo jedním letním táborem pro 
20 kluků v Británii v roce 1907. Dnes je skauting 
s 60 miliony skautek a skautů po celém světě 
největším globálním výchovným hnutím pro děti 
a mladé lidi.

Skauting, to je celoroční práce i zábava. Každý 
týden se oddíly scházejí na schůzkách, jednou 
i vícekrát za měsíc vyrážejí na výpravy a v létě 
na tábor. Těch se v roce 2020 uskutečnilo 1 089, 
a jsme tak největším pořadatelem dětských 
táborů v Česku. Celoroční činnost nám společně 
s kvalitním vzděláním vedoucích umožňuje 
udržovat vysoký standard a získává důvěru 
rodičů. Vedoucí znají silné i slabší stránky dětí 
a mohou je cíleně rozvíjet a posouvat. Stimulující 
je také samo skautské prostředí, kde se přirozeně 
potkávají mladší a starší a učí se od sebe 
navzájem. Skauti a skautky tak poznávají nejen 
zákonitosti přírody, ale i fungování zdravého 
lidského společenství.“

z výroční zprávy Junáka 2020
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Úvodní slovo 
za vedení
Každodenní život přináší různé výzvy. Někdy 
drobné a jindy velké. Pro naše členy, kteří aktivně 
vedou schůzky i zařizují chod oddílů 
či střediska, byl tento rok jednou 
velkou výzvou. Museli se přeladit 
na online prostředí, což pro 
organizaci, která funguje hlavně 
na potkávání a sdílení zážitků, 
dobrodružství a hře v partě, 
bylo nesmírně složité. Přesto 
jsme byli neustále poháněni 
nadšením dětí, které byly za každé, 
byť bezkontaktní, setkání nesmírně 
vděčné. Rozuměli jsme i mnohým rodičům, 
kterým byl čas jejich potomků u obrazovek při 
školních hodinách dlouhý, a tak online schůzky, 
či dokonce výpravy, nesli hůře. Ale i pro ty se 

naši členové snažili vymýšlet pochodové hry 
a poznávačky, které instalovali v okolí kluboven. 
Rodiny na ně mohly vyrazit nezávisle na čase 
schůzek, a dopřát si tak čerstvého vzduchu 
i připravené zábavy. Nelze než doufat, že, ačkoli už 
se cítíme v kramflecích online světa lépe, prostředí 
za obrazovkami nebudeme muset dál využívat. 

Jsme vděční, že alespoň období léta 
a táborů proběhlo v našich obvyklých 

pořádcích a že jsme se mohli v klidu 
našich teepee či podsadových stanů 
vyspat obklopeni přírodou a nabrat 
síly na druhou náročnější část roku.
Děkujeme za vedení střediska 
všem, kteří přispěli k překlenutí 

náročné doby a zapojili se do příprav 
nejrůznějších aktivit. Děkujeme 

rodičům za jejich trpělivost a podporu 
naší činnosti i svých domovských oddílů.

Kristýna „Kéďa“ Soutnerová
Zástupkyně vedoucího střediska



Na začátku roku 2020 jsme stihli v lednu a únoru 
po jedné výpravě. V březnu byla s příchodem 
covidu činnost přerušena a online činnost se 
nám nepodařilo rozjet, i když se Míša sebevíc 
snažil. V červnu se uskutečnila ještě jedna 
výprava a v  červenci malý týdenní tábor na 
tradičním místě v Třemešné pod Přimdou. To 
byla zároveň poslední akce, protože při dalším 
přerušení skautské činnosti na začátku října bylo 
záhy rozhodnuto o rozpuštění 30. oddílu Střelka.

Hemi: 
Zážitků i vzpomínek je spousta, protože ve Střelce 
jsem prožil část svého života. Střelka mi dala 
hodně možností se podívat na zajímavá místa, 
poznat skvělé přátele do nepohody a spoustu 
zážitků. Nikdy nezapomenu na můj první tábor 
Holubinky, kde jsme o půlnoci šli pro ,,vzácnou” 
houbu, která rostla jen v tento čas nebo jak jsme 
se vydali na puťák a celý propršel. Situací, na které 
nikdy nezapomenu, je samozřejmě více a vždy na 
ně rád vzpomínám. Děkuji za vše. 

30. oddíl 
Střelka
poslední rok
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Sloník:
Pro mě bude Střelka navždy důležitým místem,  
kde jsem prožil 15 let skautského života  
v dobách dobrých i zlých. Díky za vše, Klokane!

Míša: 
Střelka byla a bude pro mne mým rodným 
oddílem, na který se nezapomíná! Myslím si, 
že svým přístupem byla velmi specifickým 
oddílem s velkým důrazem na všeobecné 
znalosti a zdatnost dle Foglarovských ideálů. 
Mrzí mne, že jsme v posledních letech tak 
podcenili výchovu a systematickou přípravu 
mladších rádců i udržitelnost, a omlouvám se 
tím Klokanovi, že jsem z toho takto vycouval. 
Ovšem ve dvou oddílech najednou člověk 
podává poloviční výkony (rozhodně ne tak 
kvalitní) a stylem skautingu si více rozumím 
s tím Svojsíko-Setonovským typem ovlivněným 
trampingem. I tak nikdy nelituji, že jsem 
v  tomto oddíle vyrůstal, a velmi si vážím 
Klokana, ale i ostatních, a děkuji jim za to, co 
jsem s nimi mohl zažít.

4
AKCe

Petr 
Holub 

VEDOUCÍ
ODDÍLU

12
ČLENŮ

Kája: 
30. oddíl byl pro mě jako rodina. Byli jsme tam 
dobrá parta a z akcí oddílu mám ty nejlepší 
vzpomínky.  Mezi ty nejlepší patří celostátní 
kolo ZVASu. Sice jsme nevyhráli, ale zážitky 
z toho má celá naše partička Lišek. Oddíl mi do 
budoucna dal víc, než já jemu. Zkušenosti, které 
jsem tam získal můžu využívat v každodenním 
životě, a tím být lepším člověkem. 
Pokaždé, když jdu kolem naší 
bývalé klubovny, si vzpomenu 
na ty báječné chvíle, které jsme 
tam strávili jak v roli dětí, tak 
i jako vedoucí.

...díky za vše klokane



Oddíl se v roce 2020 rozrostl a počet členů 
se přiblížil maximu kapacity. Byl založen pořadník 
uchazečů. Družinové schůzky probíhaly třikrát 
týdně. Skautky se scházely ve čtvrtek, světlušky 
v  úterý a v pátek. Dvě vedoucí se v roce 2020 
účastnily vzdělávacího kurzu. (VLK, ČLK)
Od prvního pozastavení skautské činnosti 
se oddíl postupně adaptoval na fungování 
v  online režimu. Na jaře byly nejprve dětem 
rozesílány různé seznamy tipů a úkolů, poté 
bylo uspořádáno několik prvních online schůzek. 
Oddíl také uspořádal fotosoutěž na svátek sv. Jiří. 
Při podzimním pozastavení činnosti byl již oddíl 
plně připraven a ihned nastartoval online schůzky 
pro všechny družiny. Kromě online schůzek oddíl 
připravil také dvě velké stopovačky v přírodě, kam 
mohly členky vyrazit samy nebo s rodinou.
Před jarním omezením stihl oddíl uspořádat 
Zimní olympijské hry, Polární expedici světlušek, 
Za sněhem z Klatov na Pancíř a družinovou 
výpravu Veverek. Pro celé středisko oddíl 
již tradičně zorganizoval soutěž Zpívánky 
a následnou Zpívanou. Obě akce měly tento rok 

31. Vlaštovka
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vysokou účast.  Po obnovení na jaře proběhla 
výprava s  tématem: Skauti v boji za  svobodu, 
při které oddíl navštívil stejnojmennou výstavu 
v Národopisném muzeu.
Tábor 2020 se nesl v duchu dobrodružství 
a  prohloubení našich přátelství po dlouhém 
odloučení. Téma etapové hry bylo Odysseovy 
cesty a členky jako bojovnice Odysseovy družiny 
bojovaly po jeho boku s nástrahami, které 
mu do cesty stavěli řečtí bohové. Na táboře 
proběhlo několik významných rituálů a mezi 
nimi při závěrečném ohni také předání oddílu. 
Máňička  –  Kateřina Králová předala pomyslné 
žezlo vůdkyně Verče – Veronice Peckertové.
            Oddíl v roce 2020 dospěl k výročí 30 let od 

založení a byly plánovány velké oslavy. 
Kvůli epidemiologické situaci 

oslavy nemohly být 
uskutečněny, ale 

oddíl uspořádal 
alespoň menší 
oslavu v rámci 

tábora a všechny nápady byly uschovány pro další 
výročí.

12
AKCÍ

Veronika 
Peckertová

VEDOUCÍ
ODDÍLU

41
ČLENŮ



Na začátku roku byl oddíl nucen ukončit svou 
činnost prezenčním způsobem, což trvalo až 
do června, kdy byla opět povolena prezenční 
forma. Během jarního období fungovaly online 
schůzky starších skautů, kde hráli především 
hry a  konverzovali. Mladší děti dostávaly různé 
úkoly, které si měly vždy během určité doby 
vyplnit. Zároveň u nich proběhla také schůzka, 
kde společně na dálku vařily.
V červnu byly obnoveny schůzky starších skautů, 
kteří se scházeli dle platných nařízení. Mladší 
pokračovali distanční formou. Tábor se vydařil 
bez jakýchkoliv větších komplikací. Po letních 
prázdninách se opět konaly schůzky tradičním 
způsobem. Poté přišlo podzimní zrušení činnosti, 
které vedlo k obnovení online schůzek. Tentokrát 
šlo již o schůzky kvalitnější a  v  pravidelném 
čase i pro mladší. K tomu vedla především 
větší zkušenost vedoucích s přípravou online 
programu. Celý tento rok proto vedl k celkovému 
zlepšení využívání dálkových komunikačních 
prostředků a  k  objevení nových možností, které 
tyto prostředky skýtají.

33. ŠÍP
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8
AKCí

Nikola 
Perlovská 
VEDOUCÍ
ODDÍLU

58
ČLENŮ

Za svého druhu neúspěch lze považovat fakt, 
že  nejmenší děti zprvu žádný dálkový program 
neměly. To bylo zapříčiněno především tím, že 
děti v tomto věku ještě neudrží dostatečnou 
míru pozornosti a také byl brán v potaz fakt, 
že ne každý rodič si v takto nízkém věku přeje 
aktivitu svého dítěte na počítači, kde musí trávit 
i tak dlouhý čas kvůli distanční výuce. V roce 2020 
pořádal oddíl tři výpravy, jeden letní tábor a čtyři 
jiné prezenční akce.



34. Jestřáb I v roce 2020 se 34. oddíl Jestřáb plně soustředil 
na rodinný skauting. Ač covidová opatření 
znamenala drastické omezení společné 
činnosti, byly jednotlivé rodiny v pravidelném 
kontaktu. Pod heslem „Každý zvlášť, ale spolu!“ 
všichni navzájem sdíleli fotky a vyprávění 
z plnění společně naplánovaných úkolů 
i  z  vlastních aktivit  –  výsledky rukodělných 
prací, momentky z výletů a pozdravy ostatním.
S využitím letního rozvolění se vrcholem 
činnosti stal týdenní, takřka táborový, pobyt 
na základně Bílý Orel na Šumavě, kterého 
se zúčastnily čtyři rodiny. Děti si z něj odvážely 
nejen zážitky, ale i doplňky do své tábornické 
výbavy, které nalezly jako poklad. Poslední 
akcí před opětovným přerušením kontaktní 
činnosti byla výprava na Dobřívský hamr, která 
v sobě skloubila poznávání historie, přírody 
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i  návštěvu dávného oddílového tábořiště. 
Této výpravy se zúčastnily téměř všechny děti, 
chyběla jen jedna rodina. Vánoční besídku, 
naplánovanou na období v  prosinci, kdy by 
takové setkání bylo možné, se bohužel již 
nepodařilo uskutečnit.
Oddíl se dále rozrůstá. Kromě vlastních 
rodinných přírůstků za poslední rok přibyla 
jedna celá nová rodina a další o zapojení mají 
zájem.

3
AKCe

Václav 
Zich

VEDOUCÍ
ODDÍLU

10
ČLENŮ



Rok 2020 pro 36. oddíl Sirius začal tradiční 
výpravou za sněhem na oblíbenou chatu Friš. Na 
pololetní prázdniny členové vyrazili do jim ještě 
neznámého Holubova, kde se věnovali problémům 
kyberšikany a různých internetových médií. Na 
jaře oddílové plány zkazila začínající pandemie, 
kvůli které byly zrušeny schůzky a  výpravy, a tak 
oddíl přenesl činnost do online světa. Pro mladší 
členy byl každý týden připraven nějaký úkol, jehož 
plněním pomáhali tajné organizaci. Pro starší 
děti vedoucí vytvořili fantastický svět, ve kterém 
se lidé dělili na ty, kteří bezmezně věřili v zákony 
a uctívali vůdce, a na ty, kteří se snažili tyto 
nesmyslné zákony porušovat. Všichni se snažili 
získat co nejvíce vlivu pro sebe. Tento program 
probíhal až do května, kdy se opatření rozvolnila. 
Od té doby se členové potkávali po družinách 
venku na pravidelných schůzkách. 

V červenci proběhl tábor. Tentokrát se proměnil 
na Robinsonův ostrov. Jak už název napovídá, 
mladší se věnovali příběhu Robinsona Crusoe 
a starší si zažili reality show jako je Kdo přežije. 

36. Sirius
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9
AKCí

Jakub 
Lepič

VEDOUCÍ
ODDÍLU

54
ČLENŮ

Na táboře také proběhlo předávání oddílu. Markéta 
předala vůdcování Kubovi. O prázdninách ještě 
proběhl tradiční vandr. Šlo o již sedmý ročník této akce. 
Roveři vyrazili tentokrát do Rychlebských hor.

V září oddíl zahájil nový skautský rok a užil si 
společný večer u ohně. Proběhla také ještě výprava do 
nedalekých Radnic. Poté byl oddíl nucen přejít opět 
do online prostoru. Všichni členové se každých 14 dní 
scházeli na online schůzce se zajímavým programem. 
Někteří vedoucí se také pustili do připrav oddílového 
Podcastu z klubovny, v němž probíhají skautská 
i neskautská témata. Na konci roku proběhla vánoční 
online schůzka, kde si děti i dospělí společně popřáli a 
zazpívali.



Činnost klubu Šedý orel byla letos velmi omezená 
z důvodu koronavirové pandemie. Hned, jak se 
začal na jaře Covid šířit, začaly sestry šít roušky 
a rozdávat je ve svém okolí. Sestra Marcela 
pomáhala v řadách dobrovolníků Totemu. Téměř 
všechny velké plánované akce byly odvolány. Jen 
v srpnu bylo možno konat čekatelský kurz MOA, 
který vedla sestra Vlaďka a o kuchyni se staraly 
sestry Rosnička a Marcela. Sestra Šerpa opět 
dělala správce na Paulině louce na střediskové 
chatě.

38. klub Šedý 
orel

2
AKCe

Linda 
Uhlová
VEDOUCÍ
ODDÍLU

10
ČLENŮ
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Tábořiště a srub Paulina louka na Šumavě je útulným místem, které má naše středisko ve  správě. 
Tábořiště dříve bývalo vazištěm vorů na Otavě mezi Rejštejnem a Čeňkovou pilou, dodnes je to krásné 
místo, které své návštěvníky okouzlí. Na našem tábořišti 
panuje většinou klid, protože ho vyhledávají lidé se 
vztahem k přírodě a jediný dopravní prostředek, 
který smí na louku vjet, je bicykl.

Součástí provozu našeho tábořiště je péče 
o tento unikátní kus národního parku ohrožený 
zapomenutím. Každoročně sečeme louku, aby 
nezanikala. Během let se nám dokonce povedlo 
z původně lučních částí vytlačit kopřivy a jiné 
invazivní druhy, a tím postupně obnovit 
původní kouzlo tohoto tichého zákoutí.

střediskové tábořiště 
Paulina louka



39. oddíl Kalahari zahájil rok 2020 tradiční 
výpravou do tělocvičny, na níž se všichni členové 
oddílu protáhli po pohodových vánočních 
prázdninách. Na jaře ale omezení kvůli koronaviru 
znemožnila činnost Junáka, a tak nemohly 
probíhat další oddílové akce ani každotýdenní 
schůzky.
Velmi brzo byla oddílová činnost přenesena 
do  online prostředí. Skauti a skautky měli 
pravidelné online schůzky a mladší děti plnily 
úkoly spjaté s celoroční hrou, které dostávaly přes 
email. Tradiční velikonoční expedici pro skauty 
a skautky se podařilo nahradit několikahodinovou 
online hrou s larpovými prvky. Během jara byl 
také po několika letech spuštěn nový oddílový 
web.
Po krátkodobém rozvolnění opatření mohl 
oddíl uspořádat několik akcí a především letní 
tábor tematicky laděný do Divokého západu 
s názvem Paulington. Tábor se konal na Paulině 
louce a přinesl mnoho změn. Nováčci se rozhodli 
složit slib světlušek, skauti mezi sebe přijali dva 
nové členy, RK SAN se rozrostl o čtyři nové rovery 

39. Kalahari
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a  po čtyřech letech se změnilo vedení oddílu. 
Po letním táboře se několik vedoucích vydalo na 
putování po České Kanadě.
V září zahájil oddíl společně se střediskem nový 
skautský rok a uspořádal výpravu pro vlčata 
a světlušky i několikadenní akci pro skauty. 
Následně byla skautská činnost opakovaně 
pozastavena a obnovena, takže ostatní větší akce 
proběhly v online podobě.

7
AKCÍ

HANA
KOLÁŘOVÁ
VEDOUCÍ
ODDÍLU

54
ČLENŮ



Dotace a sponzoři
Příprava kvalitního programu vyžaduje potřebné 
zázemí a my děkujeme všem našim dárcům 
a sponzorům za podporu.
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